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محمداشرفی اصفهانی:

منتظر نظر آیت الله اعرافی هستم
دکتر محمد اشرفی اصفهانی طی گفت وگویی با خبرگزاری ها اعلام کرد: در پی 
مشکلاتی که در این مدت طلبه های دارالحکمه برای اینجانب و مجموعه مسجد 

جامع امیرالمومنین)ع( به  وجود آورده اند
مراتــب به دفترمقام معظم رهبری و اوقاف و مدیــر حوزه های علمیه و دیگر 
مبادی ذیربط اعلام شــده اســت و به عنوان تولیت مجموعه مســجد جامع 
امیرالمومنین)ع( منتظر اعلام نظر آیت الله اعرافی مدیرحوزه های علمیه هستم.
وی در پاسخ به سوال برخی خبرنگاران در رابطه با مطالبی که به نقل از ایشان 
در رابطه با اتفاقات  منتشر شده است، اظهار داشتند، بنده از قول معاونت سابق 
دارالحکمه اعلام نموده ام و مطالب خلاف قانونی نگفته ام و از محضر مقام معظم 
رهبری تقاضا می نمایم که مشکل مسجد ما را که از صفر تا صد توسط اینجانب 

با نظارت هیآت امنا، ساخته شده، رفع بفرمایند.

رویداد

افشاگری عطریانفر از قتل های زنجیره ای:
من، سعید حجاریان و عبدالله نوری 

در لیست ترور بودیم

در یــک روایت تازه از پرونده قتل های زنجیره ای، عطریانفر فاش کرد که نام او، 
عبدالله نوری و ســعید حجاریان نیز در لیست ترور قرار داشت. محمد عطریانفر 
عضور شــورای مرکزی حزب کارگران، در گفت و گو با » سایت خبری انتخاب« 
دربــاره قتل های زنجیــره ای روایتی را نقل کرد. عطریانفــر بیان کرد: )یکی از 
محکومان ماجرای قتل های زنجیره ای( گفت من چون با شما ارتباط داشتم گفتم 
شمارا مطلع کنم که آنها حواسشان باشد. یعنی عبدالله نوری، سعید حجاریان و 
محمد عطریانفر در لیست قتل های زنجیره ای هستند.  وی ادامه داد: گفتم چه 
می گویی؟ گفت این ها را می گویم که شــما را هوشیار کنم. گفتم مانعی ندارد، 
ســعید را که هوشــیار می کنم، برای آقای عبدالله نوری هم با تیم حفاظتی اش 
صحبت می کنم و خودم چون درگیر منازعه های دســتگاه قضایی با شهرداری 
تهران هســتم و  در آن مقطع در روزنامه همشــهری بودم حواسم جمع است. 
تعقیب مراقبتی لازم را برای خودم دارم، خودم دقت می کنم و ضد تعقیب دارم، 
شما برای من نگران نباشــید. عضو شورای مرکزی حزب کارگران گفت: بعد از 
گذشتن مدت زمانی، متوجه شدیم که قرار است خود این ها ما را بزنند. ما داخل 
این لیســت بودیم. حالا چطور این لیســت درآمده است؟ بعدها یکی از همین 
محکومان به من گفت. گفتم چطور عبدالله نوری در لیست کسانی که باید  ترور 
شود، قرار گرفته است؟ گفت خدمت آقای وزیر) وزیر اطلاعات( بودیم؛ صحبت از 
نفوذ فرهنگی شد، اسم امثال دوانی پیش آمد. خود آقای رئیس جلسه گفت: فکر 
می کنید) عبدالله نوری( بهتر از دوانی اســت؟  این موضوع  مبنای این است که 
اسم شما وارد لیست شود.  عطریانفر خطاب به مجری: بعید می دانم بتوانید این 
سخنان را پخش کنید. مجری برنامه در ادامه این گفتگو می پرسد؛ »دایره ای که 
قتل های زنجیره ای را رقم زده، در ادامه اش حجاریان را ترور می کند و قصد ترور 
شما و اقای نوری را هم دارد؟«  عطریانفر پاسخ داد: داستان آقای حجاریان برای 
خیلی بعد اســت و مربوط به یک داستان دیگر است. مجری در ادامه می پرسد: 
یعنی اندیشه ای که قتل های زنجیره را جلو برده است،  قصد ترور مسئولان دولتی 
نزدیک به اصلاحات و اصلاح طلبان را داشــته است. عضو شورای مرکزی حزب 

کارگران گفت: بله لیست بلند بالایی داشته اند.

احزاب

نهاد وکالت در تفسیر اصل ۴۴ قانون اساسی
ادامه از صفحه 1

با این حال، باید توجه داشت که تسهیل صدور مجوزها نباید به قیمت نادیده 
گرفتن ملاحظات زیست محیطی، بهداشتی، ایمنی و مناسبات حرفه ای صنفی 
تمام شود. همچنین، باید سازوکارهایی برای جلوگیری از ایجاد انحصار و رقابت 

ناسالم در بازار ایجاد شود.
تأثیرات منفی بر نهاد وکالت و نظام قضایی:

تســهیل صدور مجوزهای کسب وکار، به منظور کاهش بروکراسی و تسریع 
در راه اندازی کسب وکارها، می تواند تأثیرات منفی بر نهاد وکالت و نظام قضایی 

داشته باشد. در زیر به برخی از این تأثیرات منفی اشاره می شود:
1- کاهش نیاز به خدمات وکالتی:

با تســهیل فرآیند صدور مجوزهــا و کاهش موانع قانونی برای تأســیس 
کسب وکارها، ممکن است متقاضیان کسب وکار به کمبود نیاز به مشاوره های 
حقوقی و وکالت برخورد کنند. این امر در کنار افزایش بی رویه وکلا، می تواند 
به کاهش حجم پرونده ها و درخواست های حقوقی برای وکلا منجر شود و تأثیر 

منفی بر درآمد وکلا و فعالیت های نهاد وکالت داشته باشد.
۲- افزایش دعاوی قضایی:

تســهیل فرآیندها ممکن اســت به عدم دقت در رعایت قوانین و مقررات 
منجر شود. افرادی که بدون مشاوره حقوقی کافی اقدام به راه اندازی کسب وکار 
می کنند، ممکن اســت با مشکلات قانونی مواجه شــوند. این امر می تواند به 
افزایــش دعاوی قضایی و پرونده های مرتبط با تخلفات و اختلافات ناشــی از 

کسب وکارها منجر شود و بار بیشتری بر نهاد قضایی وارد کند.
۳- تضعیف کیفیت خدمات حقوقی:

کاهش نیاز به وکالت قانونی به این معناست که وکلا ممکن است با کاهش 
درآمد و فشــار اقتصادی مواجه شوند. این امر می تواند باعث تضعیف کیفیت 
خدمات حقوقی ارائه شــده توســط وکلا و نهاد وکالت گــردد. کمبود درآمد 
می تواند موجب نارضایتی در بین وکلا و افت انگیزه برای ارائه کادر خدمات با 

کیفیت شود.
۴- عدم هماهنگی با نظام قانونی:

تسهیل صدور مجوزها ممکن است به طور ناخواسته به تضعیف نظام قانونی 
و اصول حقوقی منجر شود. عدم رعایت دقت در فرآیند صدور مجوزها ممکن 
اســت به تداخل در قوانین و مقررات موجود و افزایش پرونده های حقوقی در 

نهاد قضایی منجر شود.
۵- مستعمل شدن حقوق عمومی:

تسهیل فرآیندهای تجاری و کاهش نظارت ها ممکن است به نفع برخی افراد 
خاص و کســب وکارهای بزرگ باشد و در نتیجه منجر به از بین رفتن حقوق 
عمومی و تضعیف رقابت عادلانه شــود. این وضعیت می تواند به تضییع حقوق 
کوچک ترین کســب وکارها و ایجاد نابرابری در بازار منجر شــود. نهاد قضایی 

ممکن است با قضایای پیچیده ای در این زمینه روبه رو شود.
نتیجه گیری:

سیاســت های کلی اصل ۴۴، با هدف تســریع در خصوصی سازی و کاهش 
نقش دولت در اقتصاد، تغییراتی را در تفسیر و اجرای این اصل ایجاد کرد. این 
تغییــرات، در برخی موارد، می توانند با نــص و روح اصلی اصل ۴۴ در تعارض 

باشند. 
برای تحقق اهداف اصل ۴۴، لازم است توازن مناسبی بین بخش های دولتی، 

تعاونی و خصوصی ایجاد شود و از ایجاد انحصار و نابرابری جلوگیری شود.
طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار، می تواند به توسعه بخش خصوصی 
و افزایش رقابت پذیری اقتصاد ملی کمک کند. اما باید توجه داشت که تسهیل 
صدور مجوزهــا نباید به قیمــت نادیده گرفتن ملاحظات زیســت محیطی، 
بهداشــتی، ایمنی و مناسبات حرفه ای صنفی تمام شود. اگرچه طرح تسهیل 
مجوزهای کسب وکار با هدف بهبود محیط اقتصادی و تشویق به سرمایه گذاری 
طراحی شــده است، اما لازم است که در این راستا تبعات آن بر نهاد وکالت و 
نهاد قضایی نیز مورد بررسی قرار گیرد. برای جلوگیری از تأثیرات منفی، ایجاد 
کانال های قانونی و مشاوره حقوقی مناسب در فرآیند صدور مجوزها و توسعه 

آگاهی های حقوقی برای کارآفرینان ضروری است.

یادداشت

استیضاح همتی آزمونی برای ذینفعان، 
تحلیل گران ضعیف یا مغرض

نادر کریمی*

نمی خواهیــم مدیریت  همتی یا فرزیــن و... را در افزایش 
قیمت ارز بی اثر نشــان دهیم، منتهــا میزان ضرایبی که 
مدیریت آنها به افزایش قیمت ها می دهد در برابر برخی از 

عوامل موثر و دیگر اثرکمتری دارد.
صادرات غیرنفتی ودرآمدهای نفتی کشور براثر تحریم ها به 
شــدت کاهش یافته است و پول هایی که در برابر صادرات 
محدود بدســت می آوریم بخاطر مشــکلات و تحریم های 
بانکی ناچیز و با قیمت بیشتری از حد معمول به دست ما 
می رسد. افزایش هزینه های مبادله و معامله ما را در تنگنای 
ارزی قرار داده است. بازار هوشمند است واین پیام ها را به 

خوبی دریافت می کند.
بنابرایــن با کاهش عرضهِ ارز تقاضای قبلی همراه با تقاضا 
برای جبران بی ارزش شــدن دارایی ها روی هم تبدیل به 
تقاضای شــرایط تورمی می شود این تقاضای ثانویه بسیار 
قوی هست و به شدت ارز های بازار را به سمت خود جذب 
می کند. صادرکننده هایی هم که باید ارز های خود را در بازار 
تعادلی ارائه کنند تن به این کار نمی دهند و سعی می کنند 
راه های مقابله با شرایط ملتهب بازار را بیابند، و تاجایی که 
بتوانند با تهاتر یا اســتفاده از حساب های متعدد مکانیسم 

بازار را دور بزنند.
مجموعه شرایط کنونی با ضریب بالای شرایط تجارت ما با 
دنیا، افزایش قیمت ارز را در یک مسیر بی بازگشت هدایت 
کرده اســت. ما نیازمند تجدید نظر جدی در شرایطی که 
ایجاد کرده ایم هستیم و این قطار حامل فقر را از ریل خارج 

کنیم.
 البته کســانی هم هستند که دوست دارند از سهمیه های 
ارزی در شــرایط کنونی ودر دسترس استفاده کنند و به 

استیضاح رنگ و بوی سیاسی بدهند.
*کارشناس اقتصاد و توسعه

ابراز امیدواری سخنگوی دولت درباره 
رفع فیلترینگ یوتیوب و تلگرام تا عید

ســخنگوی دولت ابراز امیدواری کرد رفع فیلتر شبکه های 
اجتماعی یوتیوب و تلگرام تا پایان سال اتفاق بیفتد.

 فاطمــه مهاجرانــی، ســخنگوی دولــت چهاردهم روز 
گذشــته مهمان خبرآنلایــن بود، وی در جریــان بازدید 
از تحریریه خبرآنلاین، در پاســخ به ســوالی در ارتباط با 
یادداشــت آذری جهرمی وزیر اسبق ارتباطات درباره رفع 
فیلترینگ شبکه های اجتماعی گفت: من درباره اظهارات 
ایشــان نمی توانم اظهار نظر کنم. اما امیدوار هســتیم که 
گشایش هایی اتفاق بیفتد. او در پاسخ به اینکه چرا خبری 
دربــاره این موضوع نمی دهید، گفــت: اگر خبر بدهیم اما 
محقق نشود ناامیدی ایجاد خواهد شد. لذا ترجیح می دهم 

که ابراز امیدواری کنم تا انشالله محقق شود.
مهاجرانی همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص تناقضی 
که بین دســتور توقف مازوت سوزی و تداوم آن وجود دارد 
گفت: مازوت ســوزی متوقف نشده است. سخنگوی دولت 
ادامــه داد: ما به خاطر ناترازی هایی کــه داریم مجبور به 
مازوت سوزی هستیم. این موضوع در اظهارات خود رئیس 
جمهــور هم بوده اســت. اتفاقا یکی از وجــوه ممیز آقای 
پزشکیان این است که به جای  کتمان خیلی از موضوعات، 
صادقانــه درباره آن ها صحبت می کنــد. حتما از اینکه ما 
دلسوزی داریم خوشحال نیستیم ولی این اتفاق در کشور 
دارد می افتد. او در پاســخ به اینکه یعنی هم مازوت سوزی 
داریم و هم قطعی  برق، تاکید کرد: بله همینطور است؛ اگر 

مازوت سوزی نداشتیم وضعیت خیلی از این بدتر بود.

یادداشت

ویژه

ائم مقام دبیرکل حزب اعتدال و توسعه 
گفت: در صورت رفع تحریم ها اگر مانع

FATF مرتفع نشــود مشکلات روابط 
بانک های ایرانی با بانک های کشور های 
خارجی حتی با کشورهای دوست مانند 
روســیه و چین باقی می ماند و مرتفع 

نمی شود.
محمــود واعظی قائم مقــام دبیرکل حزب 
اعتدال و توســعه، با اشــاره به راهکارهای 
حل چالش های اقتصادی کشــور، بیان کرد: 
اســتمرار موانــع و مشــکلات اقتصادی در 
دولت چهاردهم ریشــه در گذشــته دارد و 
دولت چهاردهم در پی حل معضلات اســت 
و خوشبختانه تا بحال درگیر حواشی نشده 

است.
بازنگری در سیاست های کلان 

سرآغاز بهبود اقتصاد
وی در گفتگو با ایســنا، اظهــار کرد: توجه 
ایجابــی و اصلاحــی در دو موضــوع کلان 
می توانــد ســرآغاز بهبود اقتصادی باشــد. 
موضوع اول بازنگری در سیاســت های کلان 
و ســاختارهای اقتصادی اســت که نیازمند 
اصلاح می باشــد و این مهم زمــان بر و نیاز 

به ســرمایه گــذاری در بخش های مختلف 
دارد و در میان مدت به نتیجه می رسد. قائم 
مقام دبیرکل حزب اعتدال و توسعه، تصریح 
کرد: یکــی از فاکتورهای اصلاحات بنیادین 
در عرصه اقتصاد کشــور حمایت حداکثری 
ازبخش خصوصی به شــکلی جدی و بیش 
از گذشــته اســت. بهبود وضعیت اقتصادی 
کشور نیازمندجذب سرمایه داخلی و خارجی 
و اســتفاده از فناوری های پیشــرفته برای 
افزایش تولید جهــت تامین نیازمندی های 
داخلی و صادرات اســت. جذب ســرمایه و 
تولید موتور پیشران توسعه بوده و برای عبور 
از چالش های فعلی توجه به این عناصر غیر 

قابل اجتناب است.
وی تاکید کرد: بحث دیگری که در تسهیل و 
تعالی حوزه  اقتصاد ایران نقش بسزایی دارد 
نوع تعامل و چارچوب سیاست خارجی برای 
تعریف روابط با کشــورهای جهان است که 
میتواند در مبحث روابط بانکی و تجاری، و در 
مبحث روابط اقتصادی و سرمایه گذاری های 
خارجی بســیار مؤثــر باشــد.  تحریم های 
ظالمانــه و ســد FATF دو موضوع خیلی 
مهم در نابســامانی اقتصاد امروز کشور است 

و نمی شود به ســادگی از آن عبور کرد. لذا 
معتقدم، اولویت یک ما باید اهتمام مجدانه 
در حــل و فصل این دو مانع بزرگ باشــد. 
رئیس دفتر رئیس جمهور در دولت دوازدهم، 
تصریح کرد: در صورتی که گفت وگو بر ســر 
رفع تحریم ها جهــت تأمین منافع ملی و با 
احترام متقابل باشــد روزنه هایی برای حل و 
فصل این موانع باز خواهد شد. البته مذاکره 
هســته ای برای رفع تحریم ها از سال ۱۳۹۹ 
دنبال شــده و می تواند ادامه یابد. در ابتدای 
دولت ســیزدهم امیدواری به وجود آمد که  
تحریم ها برداشته خواهد شد اما نشد. دولت 
چهاردهم به گفت وگوی رفع تحریم ها برای 
تأمین منافع ملی معتقد است و تاکنون سه 
دور مذاکره با تروئیکای اروپایی انجام شــده 

است. 
ضروری است به گفت وگو به شکل هدفمند 
نگاه کرد تا در چارچوب مســائل هسته ای 
با ۴+۱ به نتیجه ســازنده برسد. بعداز توافق 
و رفع تحریم ها، فضای روابط خارجی کشور 
هم تغییر پیــدا خواهد کرد.یکــی از نتایج 
رفع تحریم این اســت که در عرصه صادرات 
کشــور برای صادرات نفت، گاز، محصولات 

پتروشــیمی و هــم محصــولات غیرنفتی 
بازارهای جدیدی فراهم می شود.

از نگاه بنده تحریم ها نغمت هستند نه نعمت
واعظی خاطر نشان کرد: برخلاف اعتقاد عده 
ای که تحریم را نعمت میدانند بنده تحریم را 
نقمت می دانم. تحریم به مثابه پابندی است 
که جلوی حرکت کشــور را گرفته و ایران را  
از رقابت های سازنده جهانی به عقب میراند. 
فلذا رفع تحریم برای نیل به رشــد و توسعه 
کشــور امری اساسی اســت. ما برای نیل به 
خودکفایی و پیشــرفت صنعتی لزوما نباید 
تحریم باشیم بلکه با داشتن نیروهای انسانی  
متخصص و دانشمند در بخش های مختلف 
در تعامل  علمی در جهان بیشتر میتوانیم به 

اهدافمان برسیم.
وی در ادامه بیان کرد: در کنار رفع تحریم ها 
تسهیل تعامل بانکی برای تجارت موضوعی 
مهمی اســت و این  صرفا با خروج از لیست 
ســیاه FATF صورت می پذیرد. در صورت 
رفع تحریم ها اگر مانعFATF مرتفع نشــود 
مشکلات روابط بانک های ایرانی با بانک های 
کشور های خارجی حتی با کشورهای دوست 
مانند روســیه و چین باقی میماند و مرتفع 
نمی شود. متاسفانه امروز روابط بانکی کشور 
گروگان مسئله FATF شــده و این منافع 

ملی ما را با چالش مواجه می کند.
وی افزود: با دنبال کردن این سیاســت هم 
بازارهــای دنیا برای ایران باز خواهد شــد و 
هم فرصت خوبی برای جذب ســرمایه گذار 
و تبادل تکنولوژیک فراهم می شود.آن زمانی 
که تکنولوژی های پیشــرفته وارد کشــور و 
ســرمایه گذار وارد بازار شــود، قطعا ضریب 
تولید هم فزاینده خواهد شد. از سوی دیگر 
مشــارکت بین المللی و سرمایه گذاری های 
گســترده خارجی در کشــور نوعی تضمین 
برای ثبات در روابط بین کشــور ها اســت و 

نباید از آن چشم پوشید.
وی در پایان بیان کرد: میزان تبادل تجاری 
در ارتبــاط میان کشــور ها فاکتــوری مهم 
در کاهــش تنش های غیــر اصولی و نوعی 
تضمیــن در ثبات روابط کشورهاســت. در 
جهان امروز سیاســت در خدمــت اقتصاد 
 اســت؛ توسعه و پیشرفت نیز حاصل اقتصاد 

با ثبات و قوی است.

نماینده مجلس یازدهم گفت: متأسفانه 
مجلس جایگاه واقعی خودش را از دست 
داده و همین امر هم باعث شده که عموم 
محلی  نمایندگان  به  تبدیل  نمایندگان 
نمایندگان  به  تبدیل  نمایندگان  شوند، 
محلی شــدند و از سیاستگذاری های 

کلان خارج شدند.
نماینــده مجلس  جلال رشــیدی کوچی، 
یازدهم، درباره طــرح مجلس برای افزایش 
تعداد نماینــدگان گفت: معمولاً دولت با بار 
مالی طرح افزایش تعداد نمایندگان مخالفت 
می کنــد در نتیجه این اتفــاق نمی افتد در 
صورتی که از نظر قانونی باید این امر صورت 
بگیرد. اما از نظر ابعاد سیاســی، اجتماعی و 
جغرافیایی یک علامت ســوالی همیشه در 
ذهــن من و برخی افراد وجــود دارد به این 
ترتیــب که ایــن ۲۹۰ عزیــز بزرگواری که 
الان در مجلس هســتند در ابعاد سیاســی، 
اجتماعــی، قانونگــذاری و تصمیمات کلان 
چــه جایگاهی دارند که حــالا به تعداد آنها 
هم اضافه شود؟ واقعاً چه تأثیری دارند؟ این 
موضوع مهم است. مجلس جایگاه اصلی خود 
را از دست داده است حالا چه با ۲۹۰ نماینده 

و چــه با ۳۳۰ نماینده، در اصل ماجرا خیلی 
تفاوت ایجاد نمی کند چراکه مجلس جایگاه 

اصلی خودش را ندارد.
نماینده مجلس یازدهم با اشــاره به راه های 
خروج مجلس از شــرایط فعلی و رسیدن به 
جایگاه واقعی اظهار کرد: در قانون اساســی 
مجلس تنها نهاد قانونگذار اســت اما شــما 
مشاهده کنید در کنار مجلس چه نهادهای 
دیگری قانون تصویــب و اجرا و به نوعی بر 
قانون نظارت می کننــد. در نتیجه امروز به 
نظر می رسد مجلس قابلیت و جایگاه واقعی 
خود را از دست داده است. زمانی که نماینده 
بودم یکی از دوستان می گفت امام فرمودند 
»مجلس در رأس امور اســت« یکی دیگر از 
دوستان گفت ما در انتهای امور هم نیستیم 

و اصلًا در امور نیستیم.
او افزود: متأســفانه مجلــس جایگاه واقعی 
خــودش را از دســت داده و همین امر هم 
باعث شــده که عموم نمایندگان تبدیل به 
نمایندگان محلی شــوند، یعنی تلاش کنند 
کــه بودجه آســفالت، قیــر، آب و فاضلاب 
دریافت و آن را در شــهرها ور روســتاهای 
حوزه انتخابیه اســتفاده کننــد. نمایندگان 

تبدیــل به نماینــدگان محلی شــدند و از 
سیاستگذاری های کلان خارج شدند.

رشیدی کوچی در پاسخ به اینکه منظور شما 
این است که در صورت محدود کردن و حذف 
شوراهای عالی، مجلس به جایگاه اصلی خود 
دســت پیدا می کند، تصریح کرد: بله  یکی 
از موارد همین اســت. بــرای مثال مجلس 
مصوب کرده که انتخابات شــوراها با تأخیر 
برگزار شود، شورای نگهبان مخالفتی نکرده 
اما یکدفعه مشــاهده می کنیم که شــورای 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام 
نامه ای می نویســد که این تصمیم مجلس 
مغایر سیاســت های ابلاغی است لذا تصمیم 

مجلس را کنسل کرد.
این نماینده مجلس یازدهم تصریح کرد: در 
قضیه خودرو، فضای مجــازی و کنکور هم 
روال بــه همین ترتیب اســت. عملًا در آن 
قسمت هایی که مجلس قانون وضع می کند و 
آن قانون به مذاق آقایان خوش نمی آید، ورود 
پیدا و آن قانــون را غیرقابل اجرا می کنند. 
مورد دوم این اســت انتخاب های گزینشی 
که مخصوصاً در بحث تأیید و ردصلاحیت ها 
اتفــاق می افتد عملًا منجر به این شــده که 

نمایندگان شجاعت نداشته باشند.
رشیدی کوچی در پاسخ به این سوال که شما 
به شــورای عالی فضای مجازی اشاره کردید 
آیا در این شرایط امکان رفع فیلترینگ وجود 
دارد، گفت: این اتفاق به مرور صورت می گیرد 
اما ارزش کار از بین می رود. این تأخیر، تعلل 
و همیــن به مــرور اتفاق افتــادن عملًا آن 
حلاوت و شیرینی رفع فیلتر را در کام مردم 
تلخ می کند کمااینکه حدود ۳ ماه است که 
واتساپ رفع فیلتر شده اما مردم گیر افتادند. 
مردم می خواهند به واتساپ بروند فیلترشکن 
را خاموش می کنند، می خواهند وارد تلگرام 
و اینســتاگرام و .. شوند فیلترشکن را روشن 
می کنند و این منجر شده که نارضایتی شکل 
بگیرد، یعنی تصمیم درســت را به این بهانه 
کــه می خواهیم وفاق و همدلی ایجاد کنیم، 
کِش می دهند و در نتیجه این کار ارزش خود 

را از دست می دهد. 
او در پایــان یادآور شــد: از طرفی ســرعت 
تکنولوژی به اندازه ای بالا اســت که شاید ۶ 
ماه دیگر اینترنت ماهواره ای که در حال فعال 
شدن است به اندازه ای قوه شده باشد که نیاز 

به فلیترشکن نباشد.

سخنگوی قوه قضائیه گفت: دستگاه های 
ارائه  و  به شناسایی  باید نسبت  امنیتی 
گزارش ســایت های غیر مجاز فروش بر 
خط طلا ورود کرده و با همکاری ســایر 
دســتگاه های اجرایی اجازه ندهند که 
هیچ سایت غیرمجازی نسبت به فروش 

طلای آب شده و برخط اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، اصغر جهانگیر در نشست 
خبــری مشــترک بــا علی القاصــی رئیس 
دادگســتری کل استان تهران ضمن تسلیت 
برای قتل دانشجوی دانشگاه تهران به دست 
زوگیــران، گفت: بلافاصله با دســتور رئیس 
قوه قضائیه، دادســتان تهران وارد عمل شد 
و با دســتوری که به ضابطین صادر شد و با 
پیگیری رئیس کل دادگستری تهران بلافاصله 
تعدادی مظنون شناسایی و دستیگر شدند که 
نهایتا دو فرد زورگیر دستگیر شدند و به قتل 

این دانشجوی عزیز هم اعتراف کردند. 
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در 
خصوص دستگیری سردسته اشاعه جریانات 
انحرافی در ورزش به خصوص فوتبال، موسوم 
به »خوبان عالم« گفت: جادوگر فوتبال در ۲۵ 
بهمن در منزلش در کلاک دستگیر شد و از 
محل دستگیری نام برده اسناد مالی و اموالی 
از جمله مقادیــری طلا، دلار و یورو به ارزش 

حدود یکصد میلیارد تومان کشف شد.
وی گفت: دســتگیری وی با جریان فوتبالی 
ارتباطی نداشته اما اگر در تحقیقات موضوعی 

کشف شود، اطلاع رسانی می شود.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در 
خصوص برخورد با سایت های غیرمجاز فروش 
طلا گفت: دستگاه های امنیتی باید نسبت به 
شناسایی و ارائه گزارش سایت های غیر مجاز 
فروش بر خط طــلا ورود کرده و با همکاری 
سایر دســتگاه های اجرایی اجازه ندهند که 

هیچ سایت غیرمجازی نسبت به فروش طلای 
آب شده و برخط اقدام کنند. جهانگیر گفت: 
ســایت های غیرمجاز فروش طلا شناسایی و 
مسدود می شــوند. جهانگیر خاطرنشان کرد: 
رسانه ها نسبت به اطلاع رسانی در این حوزه 
به مردم ورود کنند تــا مردم خرید مطمئن 
و ســرمایه گذاری صحیح داشــته باشند و از 
تشــکیل پرونده های کثیرالشاکی جلوگیری 
شود. جهانگیر در پاسخ به سوالی در خصوص 
قرارداد سرمربی استقلال نیز گفت: حساسیت 
دستگاه قضایی نســبت به حیف و میل بیت 
المال بســیار بالاست و دستگاه های ذی ربط 
به این موضوعات ورود پیدا می کند و حسب 
ماموریت هایی که دارند موضوعات را پیگیری 

می کنند که اقدامات لازم اجرا خواهد شد.
جهانگیر در ادامه گفت: دادســتان کل کشور 
دســتوراتی به ضابطین صادر و مکلف کرده 
در مواردی که اشــخاص به صورت ســازمان 
یافته یا گسترده امنیت روانی مردم را با نشر 
شایعات بی اساس مختل می کنند، شناسایی و 

بلافاصله به مرجع قضایی معرفی کنند. 
ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده حادثه اتوبوس 
دانش آموزان مدرســه فرزانگان کرمان گفت: 
راننده و مدیرعامل شــرکت و حمل و نقل، از 
روز بعد از حادثه تاکنون با صدور قرار تأمین 
مناسب در بازداشت به سر می برند.  همچنین 
مدیــر کل راه و شهرســازی اســتان و مدیر 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
و مدیرکل آموزش و پرورش اســتان و رئیس 
آموزش و پرورش ناحیه ۲ کرمان جهت ادای 

توضیحات احضار شدند.
سخنگوی قوه قضائیه اضافه کرد: مدیر مدرسه 
فرزانگان با توجه به تــرک فعل های صورت 
گرفته و قصور در انجام وظایف قانونی با صدور 

قرار تأمین کیفری متناســب رو به رو شده، 
دفتر شرکت حمل و نقل پلمب و مرکز معاینه 
فنی خودروهای ســنگین که بــرای اتوبوس 
مورد نظر علی رغم نداشــتن شــرایط لازم 
اقدام به صدور پروانه معاینه فنی کرده بود نیز 
پلمب شده اســت. سرپرست اردو هم احضار 
شــده که پس از انجام تحقیقــات نتایج آن 
اطلاع رسانی خواهد شد. جهانگیر در پاسخ به 
سوال ایسنا درباره انتقادات به احکام متهمان 
پرونده تعــرض در اورژانس، گفــت: در این 
پرونده زمانــی که رییس قوه قضائیه از حکم 
صادره مطلع شــد، به  دلیل عدم بازدارندگی 
مجازات،  دســتور دادند  که عمل انتصابی با 
آثار گســترده آن همخوانی ندارد و همکاران 
قضایی لازم اســت در صدور احکام مجازات 
به آثــار جرم انتصابی توجه کنند؛ لذا باید در 
این زمینه مجازات سنگین صادر می شده که 
انشاءالله در دست پیگیری است. البته موضوع 
مربوط  به سال اخیر نیست و مربوط به دو سه 
سال گذشته بوده و الان در رسانه مطرح شده 
و با توجه به اهمیت موضوع در دســتور کار 
قرار گرفته است. جهانگیر در پاسخ به سوالی 

درباره آخرین وضعیت اعتراضات دهدشت و 
نیز نارامی ۲۵ بهمن مقابل دانشــگاه تهران، 
گفت: در خصوص اخبار ناارامی های دهدشت 
باید بگویم  یک درگیری محلی بین دو طایفه 
بوده که با حضور ضابطین متوقف شــد و این 
درگیری به هیچ عنوان به موضوعات مرتبط 
با نارامی ها نبوده و سیاســی نیست و اساسا 
ساخته و پرداخته رسانه های خارجی است. در 
درگیری این دو طایفه در دهدشت ۱۲ نفر به 
اتهام اخلال در نظم عمومی دســتگیر شدند 
و در بین دستگیر شدگان دانشجویی حضور 
ندارد و همه تحت قرار بازداشت هستند؛ البته 
یکی از آنها از اتباع خارجی است و رسیدگی ها 

انجام می شود.
ســخنگوی قوه قضائیه گفــت: در خصوص 
بحــث ناآرامی در مقابل دانشــگاه تهران نیز 
چیز خاصی نداشتیم؛ افرادی در این خصوص 
فراخوان داده بودند و با عده ای به عنوان برهم 
زننــدگان نظم عمومی و اختــلال در امنیت 
عمومی جامعه برخــورد لازم صورت گرفت 
که تعداد اندکی بودند که دســتگیر شدند و 

تحقیقات از آنها ادامه دارد.

محمود واعظی:

روابط بانکی کشور گروگان مسئله FATF شده است

انتقاد رشیدی کوچی از افزایش نمایندگان مجلس:

مجلس جایگاه اصلی خود را از دست داده است

در نشست سخنگوی قوه قضائیه مطرح شد

 از ورود دستگاه قضا به فروش آنلاین طلا تا پیگیری پرونده تجاوز به بیماران در آمبولانس

مقصودی: 
به نظرم استیضاح همتی رأی نمی آورد

سخنگوی کمیسیون اقتصادی درباره استیضاح وزیر اقتصاد 
و دارایی گفت: من نظر خودم را می گویم، به نظرم استیضاح 
رأی نمی آورد. تازه الان وزیر داریم و می توانیم وی ســوال 
بپرســیم، اما امروز ایــن وزیر را بردارند دوبــاره قیمت بالا 
می رود و دیگر کسی هم پاسخگو نیست. فاطمه مقصودی در 
گفت وگو با ایلنا،  درباره استیضاح وزیر اقتصاد و دارایی گفت: 
الان فرصت مناســبی برای استیضاح نیست و باید به دولت 
بیشتر فرصت داد. سخنگوی کمیسیون اقتصادی در پاسخ به 
این که برخی از نمایندگان مجلس عنوان می کنند بی ثباتی 
قیمــت ارز و بازار آن در وهلــه اول به وزیر اقتصاد و دارایی 
بازمی گــردد، بیان کرد: فقــط تصمیم گیرنده و تصمیمات 
داخلی که تاثیرگذار نیســت، عوامل خارجی هم بر نرخ ارز 
تاثیر می گذارند و اســتیضاح وزیر عوامل خارجی را از بین 
نمی برد بلکه بدتر می شــود. وی درباره این که بیان می شود 
دلالان در هرات، امارات و سلیمانه بر قیمت ارز داخل ایران 
تاثیرگذار هســتند، آیا این امر را می توان یکی از عوامل بالا 
رفتن قیمت ارز دانست، عنوان کرد: همه جا دلالان هستند. 
بله؛ در کشورهای اطراف ما هستند و مسلماً اخلال در بازار 
ارز را دارند؛خریــد و فروش هــا را می کنند. پول های زیادی 
را جابه جا می کنند و ســودجویانه به فعالیت های اقتصادی 
بدون در نظر گرفتن شرایط کشور می پردازند. این ها عواملی 
هستند که خود دولت باید شناسایی کند و قوه قضائیه ورود 
کنــد و جلوی این  کارها را بگیــرد. مقصودی درباره فضای 
مجلس درخصوص استیضاح عبدالناصر همتی، اظهار داشت: 
مــن نظر خودم را می گویم، به نظــرم رأی نمی آورد. چون 
فایده ای ندارد؛ چراکه اگر فایده داشت همه نمایندگان رأی 
می دادند. وی بیان کرد: تازه الان وزیر داریم و می توانیم وی 
سوال بپرسیم، اما امروز این وزیر را بردارند دوباره قیمت بالا 

می رود و دیگر کسی هم پاسخگو نیست.

نماینده چابهار:
بخش مهمی از مسائل ارز 

مربوط به بانک مرکزی است
نماینده چابهار در مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
اســتیضاح وزیر اقتصاد به صلاح جامعه نیست، گفت: باید 
برای کنترل نرخ ارز و ســاماندهی وضعیت اقتصادی مردم 
صبر، تامل و تلاش بیشــتری کرد. محمد انور بجارزهی با 
اشــاره به تقاضای برخی نمایندگان برای اســتیصاح وزیر 
اقتصاد اظهار داشت: با توجه به شرایط فعلی جامعه جهانی، 
مسائل داخلی کشور و خاورمیانه، استیضاح وزیر اقتصاد به 
صلاح نیست و باید باز هم برای کنترل نرخ ارز و ساماندهی 
وضعیت اقتصادی مردم تلاش بیشتری کرد. وی ادامه داد: 
بخش مهمی از مســائل ارز مربوط به بانک مرکزی است و 
این نهاد باید نــرخ ارز را کنترل کند. این نماینده مجلس 
افزود: برخی عوامل داخلی هم بر عدم کنترل نرخ ارز تاثیر 
بسزایی دارند؛ بنابراین اگر مسئولان تلاش کنند، می توانند 

بخشی از وضعیت اقتصادی کشور را بهبود ببخشند.

مجلس


